
Verslag bestuurscommissie Publieke Gezondheid & Maatschappelijke Zorg 11 december 2023

Aanwezig: Mevrouw Meijs (Velsen, voorzitter)
Mevrouw Gamri (Bloemendaal)
Mevrouw Dorenbos (Beverwijk)
Mevrouw Van Loenen (Haarlem)
De heer Schoorl (Heemskerk)
Mevrouw De Wit (Heemstede)
De heer Oud (Uitgeest)
De heer Carree (Zandvoort)
Mevrouw Scheidel, Directeur Publieke Gezondheid
De heer Buijtendijk, clustermanager advies & onderzoek
Mevrouw Kreuk (bij agendapunt 5)

Afwezig: Mevrouw Sedee-Schuitemaker (Haarlemmermeer)

1. Opening 
Mevrouw Meijs opent de vergadering en heet iedereen van harte welkom. Mevrouw Meijs vervangt 
vanaf heden tijdelijk als voorzitter mevrouw Steijn, zoals besproken in het najaarsoverleg. 

2. Vaststellen agenda

Agendapunt 5 wordt als eerst besproken, in verband daarmee is mevrouw Kreuk 
aanwezig.

3. Mededelingen/actuele informatie

Mevrouw Van Loenen deelt mee dat op 12 december om 13.00 uur het laatste concept 
regioplan IZA beschikbaar komt. Er wordt gewezen op de korte reactietijd. De ambtenaren
zijn hierin overigens reeds betrokken, evenwel is haar oproep om hier goed kennis van te 
nemen. Ook moet welzijn nog goed aangehaakt worden. Dat is een onderdeel van de 
input die nog meegegeven gaat worden. 

4. Vaststellen verslag BC PG&MZ d.d. 30 oktober 2023

Verslag wordt vastgesteld. Verzoek is om voortaan een actielijst toe te voegen.

Naar aanleiding van de brief die vanuit Zandvoort is verstuurd aan het Spaarne Gasthuis 
over de sluiting overdag van de spoedpost in Haarlem-Noord, deelt de heer Carree mee 
dat een vergelijkbare brief ook is verstuurd naar het ROAZ en het VU MC. Hij zal een 
eventuele reactie delen [bijlage bij verslag]. 
Het Spaarne Gasthuis heeft op de brief gereageerd, waarna een bijeenkomst met de heer 
Carree is gepland om hierover verder door te praten. Het Spaarne Gasthuis heeft al 
aangegeven dat ze niet de juiste procedure hadden gevolgd.

De commissie heeft ook de behoefte om over dit onderwerp verder door te praten met 
het Spaarne Gasthuis. De directie wordt verzocht dit te agenderen en de bestuurder uit te
nodigen.



5. Advies AB wijziging gemeenschappelijke regeling VRK

Mevrouw Scheidel leidt het agendapunt in dat voorligt in het AB. Voor de 
bestuurscommissie is met name de totstandkoming van de derde bestuurscommissie 
relevant. Centrale inzet van de gemeenschappelijke regeling is om daarmee zowel 
financieel als inhoudelijk de verantwoordelijkheden helder te beleggen, binnen eerder 
door gemeenten gekozen structuur. De derde bestuurscommissie heeft dezelfde invulling 
als de huidige bestuurscommissie PG&MZ. Ook deze bestuurscommissie heeft een 
verantwoordelijke rol naast het AB. Daar wordt in de structuur rekening mee gehouden. 
Gedacht wordt aan het opstellen van een reglement om de verantwoordelijkheden 
duidelijker aan te geven. 

De heer Carree vult aan. Iedere commissie is verantwoordelijk voor de financiën binnen 
de eigen programma’s. Daar komt bij dat de GGD bekostigd wordt met middelen waar de 
leden van de bestuurscommissie in hun eigen gemeente verantwoordelijk voor zijn. AB en
DB zijn daarin verantwoordelijk voor het geheel. In principe volgt het AB de adviezen die 
vanuit de bestuurscommissies zijn gegeven voor de eigen programma’s. Daarmee hebben 
de adviezen van de BC een besluitvormend karakter. Wanneer dit haaks staat op de 
financiële kaders heeft het AB hierop een verplichting dit met de BC door te nemen.

Mevrouw Scheidel benadrukt de bijzondere constructie van de VRK omdat de Wet 
Veiligheidsregio’s wordt gecombineerd met de Wet publieke gezondheid. De Wvr vereist 
dat het AB bestaat uit burgemeesters. Maar dat ontslaat de wethouders niet van hun 
verantwoordelijkheid in de bestuurscommissies. Hier vindt de sturing plaats. 

Dat versterkt voor de heer Oud de behoefte om het mandaat aan de BC verder te 
expliciteren. Het huidige reglement (uit 2011) is dan ook wat verouderd. Mevrouw Van 
Loenen en mevrouw Gamri geven aan dat dit ook nodig is om ervoor te zorgen dat er 
meer grip is van de bestuurscommissies op de GGD. Waar gaat de commissie precies 
over? Waar ligt ook een appèl om op te sturen? 

Mevrouw Scheidel merkt op dat het aan de BC is om te bepalen op welke wijze de BC zijn 
besluiten en adviezen wil voorleggen aan het AB. 

Voor de derde bestuurscommissie ziet de commissie een extra noodzaak om mandaat en 
kaders goed vast te leggen. Met het moment van instelling van de derde 
bestuurscommissie zal de stuurgroep worden opgeheven. Er moet ook een tijdelijke 
structuur worden gevonden totdat de derde bestuurscommissie is geïnstalleerd. Vrijdag 
wordt hierover in een andere verband doorgesproken en dan worden de details hiervan 
uitgewerkt. De voorzitter benadrukt het belang niets op te heffen voordat er een nieuwe 
constructie is.

De heer Oud merkt op dat Veilig Thuis niet werkt voor Uitgeest. Dat betekent ook dat als 
er tekorten zijn, Uitgeest hieraan niet meebetaalt vanuit de middelen van de VRK. Deze 
opmerking wordt meegenomen naar het AB. De heer Oud vraagt verder aandacht voor de
termijnen die in de GR worden genoemd voor de programmabegroting.

Mevrouw de Wit geeft aan dat ze geen positief advies kan geven als iets juridisch niet kan.
Ze verwijst daarbij naar de werkwijze met de stemverhoudingen. Opgemerkt wordt dat dit
in het AB ook ingebracht wordt vanuit Heemstede..

De heer Carree geeft aan dat hij graag een terugkoppeling krijgt van de besluiten van het 
AB, zeker gezien de rol die adviezen van de bestuurscommissies spelen in de 
besluitvorming van het AB. Dit moet beter gestructureerd worden.



Besluit: het AB positief te adviseren over de voorgestelde wijziging van de GR, met de 
voorwaarde dat verder uitgeschreven moet worden wat de exacte mandatering is van de 
bestuurscommissies. Dit inclusief de kaders die daarvoor verscherpt moeten worden. Dat 
geldt ook voor de financiële verantwoordelijkheid die belegd is bij de verschillende 
bestuurscommissies (en die moet voor alle drie gelijk zijn). Voorgesteld wordt de 
reglementen o.b.v. de aangepaste GR aan te passen. Ook worden de vragen en 
opmerkingen van de heer Oud en mevrouw De Wit hierbij meegegeven voor zover deze 
niet al in het AB aan de orde komen.

6. Advies AB inzake nota Financieel Beleid

De heer Oud wijst op de verplichting een controleverordening op te stellen. De heer 
Carree meldt dat de VRK dit ook gedaan heeft en dat de commissie bedrijfsvoering 
positief heeft geadviseerd aan de directie. Dit ligt nu voor bij het AB.

Mevrouw Meijs verzoekt om technische vragen van tevoren alvast aan de VRK mee te 
geven. Dat geeft de mogelijkheid om in de vergadering voor vlotte beantwoording te 
zorgen. 

Over de nota Financieel Beleid wordt het AB positief geadviseerd. 

7.  Terugblik najaarsoverleg 20 november
Breed gedeeld wordt de waardering voor de toelichting die is gegeven op een aantal 
zaken, ook onderwerpen die minder bekend bleken te zijn, zoals de Wpg-taak van de GGD
op het gebied van ouderenzorg. Het is van meerwaarde om voor dat soort verdiepingen 
de tijd te nemen.

Gememoreerd wordt dat op verzoek van de commissie aan alle gemeenten een aanbod is 
gedaan van een plotsessie door GGD, waarin met gemeenten wordt gekeken welke 
activiteiten al lopen op het gebied van mentale gezondheid en welke aanvulling nog 
mogelijk is. Drie gemeenten hebben al geaccepteerd. 

8 Rondvraag en sluiting
De heer Schoorl vraagt welke informatie uit de commissie teruggekoppeld zou moeten 
worden naar het AB. De commissie concludeert dat de uitkomst van de discussie over 
gemeenschappelijke regeling teruggekoppeld moet worden.

De heren Schoorl en Carree geven mee dat in het DB de dilemma’s rond de aansturing van
Veilig Thuis ook uitgebreid aan de orde zijn gekomen. De gevoelen die zijn geuit door de 
BC PG&MZ zijn belangrijke input geweest voor het voorstel dat nu voorligt. 

Actie
Inhoud Vergadering Stand van zaken
Brief meezenden Carree ROAZ en VU MC 
over spoedeisende zorg

11 december 2023 Toegevoegd bij notulen

Uitnodigen bestuurder SG voor gesprek 
met leden BC PG&MZ

11 december 2023

Reageren door gemeenten op aanbod 
GGD voor een plot-sessie mentale 
gezondheid. 

11 december 2023

Terugkoppeling besluit AB. 11 december 2023 (Concept)verslag 
verspreiden bij stukken.


